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Trafikudvalget har i brev af 12. marts 2010 stillet mig følgende spørgsmål 958
(TRU alm. del), som jeg hermed skal besvare. Spørgsmålet er stillet efter ønske 
fra Per Clausen (EL).

Spørgsmål nr. 958:

"Ministeren bedes oplyse, hvornår DSB blev opmærksom på de vanskeligheder, 
der er forbundet med at modtage mobiltelefonsignaler i IC4-togene, og hvad 
man har gjort og vil gøre for at løse dette problem."

Svar:

DSB oplyser, at vanskeligheder med mobiltelefonsignaler ikke specifikt gælder 
IC4-tog men moderne tog generelt. Det hænger sammen med, at man i alle 
moderne tog må afskærme udefrakommende radiosignaler, så de ikke forstyr-
rer eksempelvis elektronikken i togene, ligesom komfort- og sikkerhedsmæssi-
ge forhold gør det sværere for signalerne at trænge ind i togene. Kunderne op-
lever primært dette på strækninger, hvor teleselskabernes dækning er svagere.

DSB oplyser endvidere, at der pågår drøftelser med flere teleoperatører om-
kring en løsning, der forstærker mobiltelefonsignalerne inde i togene. Drøftel-
serne dækker IC3-, IC4- og IR4-tog.

Med venlig hilsen

Hans Chr. Schmidt
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